
ZÁPIS Z JEDNÁNÍ

KOMISE MĚSTSKÉ ČÁSTI Č. 9
Nedvězí

Č. 7 / 2023 03. 07. 2023 / 18:00 hod.

I. PREZENCE

Přítomni: Ing. et Ing. Viliam Tomčan, Jan Kikal, Mgr. Irena Janáková, Věra Obšilová, Eva Bulvová,
Alena Ovečková, Luboš Černohouz

Omluveni: Josef Baláš, Jan Voráč, Ivana Živná (Fišerová), Jan Blaha

Hosté: Zástupce MPO p. Dostál

II. PROJEDNÁVANÉ ZÁLEŽITOSTI

1 Schválení programu schůze

Usnesení:
Komise souhlasí s navrženým programem

Pro: 7 Proti: 0 Zdržel se: 0

1.1 Zhodnocení Nedvězských slavností 2023

1.2 Studie areálu fy. KrajiCZECH - připomínky občanů

1.3 Záměr dosazení chybějících jehličnanů v okolí D 46

1.4 Vyjádření k nájmu prostor na Jilemnického 29

1.5 Průzkum spokojenosti se životem obyvatel Olomouce

1.6 Zajištění pravidelných sečí a údržba Háječku

1.7 Různé - dokončení dopravního značení, oprava komunikací, využití beachvolejbalového
hřiště, možnost vydání publikace o místní části

2 Vystoupení zástupců MPO, PČR

2.1 Příspěvek zástupce MPO p. Dostála
p. Dostál přispěl k diskusi k zamezení najíždění vozidel na zelený pás. Z jednání vyplynulo jako nejvhodnější
řešení umísťovat na problematickcých místech silniční patník. Jde o oficicální dopravní značení i s případnými
právními aspekty.

3 Vystoupení hostů

4 Kontrola požadavků z minulých zápisů
Starší požadavky
 

Zápis č. 4/2023 ze dne 03. 04. 2023: Posouzení možnosti výstavby přechodu na ulici Štúrova - Před uzavřením
Zápis č. 4/2023 ze dne 03. 04. 2023: Budoucnost dopravy u objektů bývalého teletníku - Předáno
Zápis č. 5/2023 ze dne 02. 05. 2023: Nefunkční siréna - Předáno
Zápis č. 5/2023 ze dne 02. 05. 2023: Seč trávy na dětském hřišti v okolí bývalé školy na Jilemnického 29 -
Předáno



5 Projednávané záležitosti

5.1 Zhodnocení Nedvězských slavností 2023
Dne 24.6. se uskutečnil další ročník Nedvězských slavností. Jeho průběh stručně zhodnotila Mgr. Janáková.
Akce ve své dopolední části obsahovala orientační sportovně vědomostní závod pro děti i dospělé uspořadaný
TOM TURY - Medvědí stezka. Stezky se zúčastnilo 27 dvoučlenných týmů . Odpolední program byl zahájen
ufotbaslovým utkáním maminek a juniorů SFK Nedvězí, následovalo hudební vystoupení Nedvězských dětí pod
vedním pí. Corrigan, hudební vystoupení Nedvězské školky, dětský program, tradiční souteěž o Nedvězského
siláka v hodu sudem.  Souběžne mohli diváci navštívit stánek Mětské policie  a také TOM TURŮ. Večer
příjemně otevřela skupina Elan Tribute band revival  a diskotéka do pozdních hodin. Slavností se účastnilo přes
200 osob. KMČ velmi děkuje všem zúčastněným, zejména pořadatelům jednotlivých akcí i aktivním účastníkům.
fotodokumenmtace nejen z této akce je k dispozici na www.Nedvezi.eu

5.2 Studie areálu firmy KrajiCZECH
Komise na svém červnovém jednání inforovala o záměru fy. Krajczech realizovat výstavbu nové výrobny v
areálu bývalého teletníku. V souvislosti s tímto obdržela prostřednictvím Stavebního odboru MMO studii tohoto
areálu. Součástí studie byl také Zápis ze schůzky s projektanty a zástupci MMO.

V Zápise z koordinační schůzky na které byli přítomni zástupci KMČ se pod bodem 2.3 uvádí:  ,,3.Komise místní
části považuje záměr za vhodný. Nicméně žádá o doplnění podkladů spojených zejména s četností dopravy.
Klady navrženého záměru, ale převyšují zápory - zanedbatelné navýšení dopravní zátěže bohatě vyváží
zlepšení vizuálního dojmu a z praktické stránky věci nová pracovní místa. ,,. Komise se ohrazuje vůči tomuto
jednostrannému hodnocení. Zástupci KMČ nehodnotili které klady převyšují které zápory a zmínka o
zanedbatelném navýšení dopravy je zásadní dezinpretací toho, co bylo řečeno ze strany účastníků jednání za
KMČ. Ohrazujeme se proti tomuto textu a žádáme o  přeformulaci tohoto vyjádření. Komise vznáší zásadní
připomínky ke zvýšení intenzity dopravy, její četnost nebyla dostatečně popsána ani diskutována.
V souvislosti se zvýšenou dopravní zátěží žádá komise o řešení regulace rychlosti vozidel na území celé obce,
a to na navrhovaných 30km/h, s tím, že bude řešen systém zajišťující dodržování tohoto parametru.
Studie intenzity dopravy se odkazuje na sčítání dopravy na silnici II/570 u hřbitova v minulosti a uvádí nárůst
četnosti dopravy jako zanedbatelný.  Komise konstatuje, že ulice u Romzy, kde areál vznikne, nemá s lokalitou u
hřbitova po dopravní stránce nic společného. V této části dojde k enormnímu růstu zátěže.
V souvislosti s informací o počtu pracovníků nového areálu KMČ vznáší námitku k počtu míst parkovacího stání.
Navrhovaných 70 míst, které budou využívány nejen zaměstnanci podniku, není dostačujících.
Souběžně je potřeba řešit možnost využití příjezdu zaměstnanců pomocí MHD, a to např. zřízením zastávky u
plánovaného areálu a zvýšením četnosti linek. Tyto podněty jsou již zaznamenány v Zápise KMČ z května 2023
a vyvěšeny na úřední desce Magistrátu.
Navrhované přemístění zastávky odmítáme z hlediska stávajících občanů Nedvězí, pro které je stávající lokace
vhodná. Jediné vhodné řešení je zřídit další zastávku MHD.
Komise reaguje také na návrhy trasování chodníků a cyklostezky přes pozemky v osobním vlastnictví.
Nepovažuje za vhodné trasování této infrastruktury, byť jde o návrh v rámci studie, bez předchozího projednání
s vlastníky dotčených nemovitostí. Komise vyzývá investora, projektanta i Odbor územního rozvoje o zajištění
setkání s občany, kde jim bude vysvětlen smysl akce a nabídnuta možná řešení. Komise nabízí možnost
zajištění této akce např. v prostorách restaurace. Žádáme tímto o navržení vhodného termínu, tak abychom
mohli dotčeném vlastníky pozemků na toto setkání přizvat a vést smysluplnou diskusi v této záležitosti. 
V souvislosti s navrhovanými zábory půdy v osobním vlastnictví za účelem zřízení úseku cyklostezky a chodníku
obdržela KMČ vyjádření advokáta Mgr. Ing. Ladislava  ŠMARDY ve věci HROMADNÉHO NESOUHLASU
adresované KMČ Nedvězí ohledně plánované cyklostezky a chodníku přes soukromé pozemky. Tyto
dokumenty KMČ předává k dalšímu řešení na Stavební úřad k rukám p. Berky.
K technickým parametrům- reagujeme na řešení parkoviště jako vodopropustné. Voda se má zasakovat,
případně má odtékat do Romzy. Z ekologických důvodů žádáme, aby byla parkoviště vodonepropustná s
odtokem přes lapol - odlučovač lehkých kapalin
Za vhodné také považujeme zřízení veřejného dobíjecího místa pro elektromobily a elektrokola.
Ke snížení dopravní zátěže může napomoci realizace plánované cyklostezky Olomouc - Slavonín. Zároveň
považujeme za potřebné opravit vybrané úseky cyklostezky do Nemilan, které jsou v havarijním stavu a opravit
komunikaci od areálu firmy směrem ke hřbitovu.

5.3 Dosazení jehličnanů do proluk v okolí D 46
V souvislosti s plánem výsadby jehličnanů v okolí D 46, které mají sníéžit hlučnost a preašnost jjímž zdrojem je
dálnice, komise poptává 100 kusů Borovice černé. Tento druh je obtížně dostupný, dva dodavatelé dosud
nepotvrdili připravenost k dodávce. Členové KMČ  Ing. Jan Kikala a Jan Voráč se pokusí zajistit nabídky u
dalších dodavatelů.

5.4 Vyjádření k pronájmu bývalé restaurace na Jilemnického 29
Komise obdržela řádost Majetkoprávního odboru k pronájmu prostor na Jilemnického 29. její součástí byli
původně dva žadatelé, firma s manufakurou keramiky a odbor sociálních věcí MMOL jako rozšíření prostotr pro
seniory. Zájemce o keramickou dílnu si v mezidobí již zajistil jiné prostory. KMČ vyjadřuje svůj souhlas k využití
rozšířených prostor klubu seniorů. Zároveň KMČ ráda přispěje k aktivitám kluubu seniorů tak, aby byla jeho



činnost ještě více oceňovaná dalšími obyvateli naší městské části. Případný zájem klubu seniorů o klub
keramiky nebo o veřejnou hudební produkci KMČ vítá.

5.5 Průzkum spokojenosti občanů Olomouce
Komise obdržela informaci o průzkumu spokojenosti s životem v Olomouci. Jeho výstupy buzdou využity při
plánování rozvoje města. KMČ vyzývá všechny občany o aktivní zapojení a vyjádření se k dlouhodobě
projednávaným bodům jako jsou dopravní obslužnost Nedvězí , rychlost projížděných vozidel, cyklostezka,
alokace vyššího rozpočtu do naší městské části a např. zodpovědnosti do lokálních KMČ. Průzklum je možné
vyplnit až 30.9.2023, ale neváhejte! Jeho doplnění nezabere více než 5 minut. Průzkum je k dispozici na
anketa.olomouc.eu

5.6 Zajištění pravidelných sečí, údržba háječku, ořezy
KMČ vyjadřuje opakovanopu nespokojenost se stavem sečí v našem katastru. Z celkem pěti plánovaných sečí
se do 10. čerevence uskutečnila jedna. Na dětském hřišti je opět půlmetrová tráva, což s ohlesdem na účel
objektu a sezónu klíšťat nelze akceptovat.
Na parcele 382/8 (v háječku) jsou dva padlé stromy bránící průchodu. První je asi 100m od vstupu do háječka a
druhý  asi 320m. Jedná se stromy na parcele města Olomouce.
Alej vysazených ořešáků za hřištěm - je nutný prořez a ošetření stromů.
Alej vysazených třešní, jabloní a švestek na ulici za hřištěm. KMČ žádá o prořez korunek, uchycovací pásky se
zařezávají do kmínků. 
Ulice Floriánova není posečená vůbec, tráva je vysoká cca 40cm. 

5.7 Různé
Před obchodem a na ulici Prašná bylo realizováno navrhované dopravní značené a zpomalující práh.
V ulici Rybniční a Zolova (katastr Slavonín) byla realizovány opravy vozovek.
Komise obdržela informaci o možnosti vydání publikace o dějinách méstní části. 
KMČ diskutovala o zvyšujících se kativitách na bech volejbalovém hřišti. Zejména v čase letních prázdnín
nabízíme využití nejen na plážový volejbal, ale i fotbal. Vstup na hřiště je umožněn po předchozím zapůjčení
míčů v restauraci Na hřišti. Srdečně zveme všechny sportovní nadšence.

6 Vyjádření komise k žádostem od odborů MMOl

6.1 Vyjádření k nájmu objektu Jilemnického 29
KMČ vydává kladné stanovisko k využití navrženého objektu pro účely odboru sociálních věcí MMOL

7 Nové požadavky

8 Obecné informace

III. SCHVÁLENÍ ZÁPISU č. 7 / 2023

Datum schválení zápisu: 09. 07. 2023 Předseda/předsedkyně KMČ:
Ing. et Ing. Viliam Tomčan

Zapsal/a:
Ing. et Ing. Viliam Tomčan

Ověřil/a:
Alena Ovečková


